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Kære Portvenner 

                                                           
 

 
 

 

Den 11. november 

2018 var der arbejds- 

dag ved Kørom Port. 
 

Porten blev demonteret 

og bragt på værksted 
Arbejdet er  i gang på 

stedet og skrider godt 

frem. 

 
Der inviteres til åbning 

Søndag den 5. maj 

2019 kl. 11:00. 
 

Skuespiller Bodil 

Jørgensen åbner por- 

ten, og alle interes- 
serede er velkomne til 

at deltage. 

 
Portvennerne serverer 

portvin og kage m.v 
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Generalforsamling den 10. april 2019.  

 

 

Det var en meget vellykket generalforsamling med godt 50 engagerede og lyttende tilhørere. Generalforsamlingen blev gennemført 

med et stramt program, som fremhævede det forløbne års aktiviteter i forbindelse med etableringen af nye porte og låger: 

Wesselsminde Port, Lågen ved Nærum Hovedgade og indvielsen af den nye låge ved Rundforbi. 

 

Regnskabet viste et overskud på kr. 17.035 på foreningsregnskabet. 222 medlemmer havde ydet bidrag. Indtægter i alt kr. 24.366. 

Foreningsudgifter kr. 7331. Foreningens egenkapital er  kr. 31.209. Porte og låger financieres af fondsmidler.  

Sponsorater: Overført fra sidste år kr. 264.000 tilgang Glashofs Legat 2018 kr. 100.000. I alt kr. 364.000. 

Gaver til Naturstyrelsen overdraget i 2018 kr. 134,924, der fordeles således: Wesselsminde Port kr. 102.723, Nærum Hovedgade 

Låge kr. 4.600 Rundforbi Låge kr. 27.601. Modtagne sponsorater til rådighed for fremtidige projekter kr. 229.076. 

De igangværende projekter vedrørende Kørom og en ny Rundforbi Port kan ifølge projektbeskrivelserne gennemføres inden for 

denne ramme. Bestyrelsen arbejder videre med projekterne i samarbejde med den nye skovrider fra 1. januar 2019 Kim Søderlund 

og hans medarbejdere. 

 

.Efter generalforsamlingen er bestyrelsens medlemmer: Formand: Søren Mariegaard. Næstformand: Henrik Ehrenreich. Kasserer 

Niels Brühl. Sekretær: Keld Raaschou. Bestyrelsesmedlemmer: Susanna Hornbøl, Lasse Lund Hansen, Ulrik Iversen. Suppleanter: 

Christoffer Buster Reinhardt og Anne Minor Christensen. 

 

Pr. 1. april 2019 er der 155 medlemmer, der har indbetalt kontingent med kr. 100. Hertil er der yderligere indgået bidrag og gaver. 

Tak til alle der på den måde støtter foreningen. 

 

Bestyrelsen inviterede til smørrebrød m.v. Det blev godt modtaget af medlemmerne, der kvitterede ved at møde talstærkt op. Godt 

50 deltagere fyldte den hyggelige fællessal på Plejehjemmet Byageren. Alt fungerer perfekt både vedrørende køkken og servering 

og vedrørende projektioner fra PC og visning af fotos og kommentarer til beretninger og fortællinger.  

 

 

 

 

 



 

”Historiske fund”. 

 
Ved besøg på Rigsarkivet havde Lene Ehrenreich og Dorrit Jørgensen fundet og scannet et betydeligt antal dokumenter bl.a. fra 

1729 og 1730, som handlede om udskrivning af materialer til Dyrehavehegnet fra Mølleåen over Rundforbi og Kørom til 

Strandmøllen. Området var inddraget til Parforcejagten i 1699, og efter 60 år var det tid til at etablere Dyrehavehegnet med 2632 

egestolper. 6000 løsholter af Enebær og 40. 000 Enebærstager. Lene fortalte om besøget på Rigsarkivet og de praktiske 

foranstaltninger. 

 

Niels Brühl havde oversat de gamle skrifter med: ”Deres Excellence Højeste Højvelbaarne Hr, Geheime- og Etatsraad, Amtmand og 

Hofjægermester Frederich von Gram, (1664 – 1741) der residerede på Jægersborg Slot med de mange hundrede folk, der var 

tilknyttet skovene, hegnene og  jagterne med hunde, heste og alt hvad der hørte til.   

 

Navnet von Gram hænger sammen med skovfordningerne og von Langen fra 1764. Det er sønnen der hedder C.C. von Gram (1703 

– 1780). Far og søn forvaltede  Dyrehaven og Kongens skove fra ca 1700 til 1770. Nye oplysninger kom til veje netop i de dage, 

hvor ”De Historiske Fund” var under behandling. Materialet var overvældende. Søren Mariegaard og Niels Brühl valgte at lade 

fortællingen være en ”ping pong” samtale over udvalgte dokumenter, kort og fotografier. Der var afsat 45 min. til generalforsamling 

og 45 min til ”Historiske Fund”. Det blev gennemført under stor opmærksomhed fra tilhørerne. Det blev en vellykket aften. De 

mange ”nyheder”  med ”gamle” kort og dokumenter vil der blive arbejdet videre med. 

 

  

Med Porthilsen 

Niels Brühl 

 

61 70 42 06 

portnyt2850@gmail.com 
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